



CANADA

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

No. 30
no.

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMEDIATE

MAY 1, 1972
LE 1^{ER} MAI 1972

FOREIGN INVESTMENT INSURANCE AGREEMENT WITH ISRAEL/
ACCORD CANADA-ISRAËL CONCERNANT
L'ASSURANCE DES INVESTISSEMENTS À L'ÉTRANGER

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, has announced that the Government has concluded an agreement with the Government of Israel on the insurance of new Canadian investments in Israel against certain non-commercial risks.

The agreement was concluded with an exchange of Notes today between the Secretary of State for External Affairs and the Ambassador for Israel to Canada, His Excellency Dr. Theodor Meron.

The agreement, which is expected to make a useful contribution to the development of economic relations between the two countries, is one of a number of foreign investment insurance agreements which the Canadian Government hopes to conclude with other countries. Similar agreements have already been concluded with Barbados, Jamaica, Malaysia, Singapore and St. Lucia.

These agreements will facilitate the operation of the Government's Foreign Investment Insurance Programme, established with the enactment of the Export Development Act in 1969. The purpose of this Programme, which is administered by the Export Development Corporation, is to promote investments in other countries by Canadian nationals, whether individuals or corporations.

* * *

Le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, a annoncé que le gouvernement a conclu un accord avec le gouvernement d'Israël concernant l'assurance d'investissements canadiens nouveaux en Israël contre certains risques non-commerciaux.

La conclusion de cet accord s'est faite par un échange de notes entre le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures et l'Ambassadeur d'Israël au Canada, Son Excellence le Dr Theodor Meron.

L'accord qui, on l'espère, constituera une contribution utile au développement des relations économiques entre les deux pays, fait partie d'une série d'accords portant sur l'assurance des investissements à l'étranger que le gouvernement canadien compte conclure avec d'autres pays. Des accords similaires ont déjà été conclus avec la Barbade, la Jamaïque, la Malaisie, Singapour et Ste-Lucie.

Ces accords faciliteront la mise en oeuvre du programme canadien d'assurance des investissements à l'étranger, établi en vertu de la loi sur l'expansion des exportations en 1969. L'objectif de ce programme, qui est administré par la Société pour l'expansion des exportations, est de promouvoir les investissements de citoyens ou de sociétés canadiennes en pays étrangers.